
Teslis (Üçlülük) Nedir ve Tek
Tanrılığa ters düşer mi?
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Trinity (teslis, baba-oğul-kutsal ruh üçlüsü)
kelimesi latincede 'üç bölüm' anlamına gelen 'tri-'

eki, ve ingilizcede 'birlik' anlamına gelen 'unity'
kelimesinden oluşur. 



Tanrı evreni yarattığında aynı anda
zamanı, alanı ve maddeyi de
yaratmıştır. Maddeyi yaratırken alanı
yaratmasaydı, yarattığı maddeyi
nereye koyacaktı? Eğer alanı
yaratırken zamanı yaratmasaydı,
alan ne vakit var olacaktı? Tanrı
üçünü birden yarattı. Tekrar
söylemek gerekirse, bu gerçeği
kabul etmek bizim 3 ayrı evrene
inandığımızı göstermez. Evrenin
vazgeçilemez üçlüden oluştuğuna,
üç farklı yönü olduğuna inanıyoruz:
Zaman, alan, madde.

Üçgen kelimesini kullandığımızda
üç farklı şeklin olduğunu
kastetmeyiz, üç köşesi olan tek bir
şekli kastederiz. Bir birey triatlon'a
katılınca 3 ayrı etkinliğe katılmış
olmaz, 3 ayrı madalyon bekleyemez;
sadece 3 farklı dalı olan tek bir
etkinliğe katılmış olur, dolayısıyla
tek bir madalyon bekler. Kutsal
kitap, insanoğlunun da üç yönden
oluştuğunu söyler: beden, can, ruh.
Kimse bunun bilincinde olmanın 3
farklı insan olduğuna inanmak
olduğunu söylemez. Çünkü üç
bölümden oluşan tek bir bireyiz.
Tanrı’nın yarattığı evrenin
özelliklerine bakarak da benzer
örneklere bolca denk gelebiliriz.



Evreni oluşturan en küçük yapıtaşlarında bile saklıdır üçlülük.
Atomları ele alalım. Kelime anlamıyla atom, ‘daha küçük bir
parçaya bölünmez’ demek değil miydi? Ama atomun nötron,
elektron ve protonlardan oluştuğunu biliyoruz. Bu gerçek, 3 ayrı
atom tipinin olduğu anlamına mı gelir? Hiç de bile. Bu üç farklı
bölüm birleşerek bütün bir şekli oluşturur — tek bir atomu. Eğer
atomun protonlarını yok ederseniz, atomun 2/3’üyle kalmış
olmazsınız. Atomun tamamını yok etmiş olursunuz. Atom, sadece
üç bölümünü de barındırdığında ancak atom olabilir.

Evreni daha yakından araştırdığımızda ise,
evreni oluşturan 3 ögenin de ayrı ayrı 3
bölümden oluştuğunu fark ederiz. Zaman
geçmiş, günümüz ve gelecek olarak
ayrılırken(zamanı oluşturan 3 kavram) Alan
ise genişlik, uzunluk ve yükseklikten
oluşur. Madde ise katı, sıvı ve gazdan.
Tanrı, yarattığı her şeyde üçlülüğünü
devam ettirmiştir.

Şimdi izninizle bir soru sorayım. Tanrı’ya daha tek boyutlu
davranmasını isteyebilir miyiz? Bu bir saçmalık olurdu. Tanrı’nın
tek olduğunu bütün imanlılar kabul eder. Evet, Tanrı tektir ama
Tanrı tek boyutlu olamaz. O, belli üç kısım ile meydana gelen tek
bir bireydir. Tıpkı insanın üç kısımdan (beden, ruh ve can)
oluşması gibi, Tanrı da üç kısımdan oluşur (ve insan yapısına göre
ölçülemeyecek kadar kompleks yapıdalardır), ve tektir, tek gerçek
ve yaşayan Tanrı’dır. Gerçeği bütünüyle bahsetmemek hem
Tanrı’nın bize hakkında öğrettiği şeyleri reddetmek, hem de
Tanrı’yı kendisinin yarattığı insanlardan daha aşağılık görmüş
oluruz.


